

Hari Pekerja 2024

# Penjawat awam dapat kenaikan gaji lebih 13 peratus mulai 1 Disember

Peningkatan antara kadar tertinggi dalam sejarah perkhidmatan awam negara

Oleh Mohd Iskandar Ibrahim dan Noor Atiqah Sulaiman  
bhnews@bh.com.my

**Putrajaya:** Lebih 1.5 juta kakitangan kerajaan akan menikmati kenaikan gaji lebih 13 peratus mulai 1 Disember depan, antara kadar tertinggi dalam sejarah perkhidmatan awam negara yang bakal menyaksikan pendapatan minimum merangkumi gaji dan elaun tetap melebihi RM2,000 sebulan.

Berita gembira itu diumumkan Datuk Seri Anwar Ibrahim dalam amanat pada Majlis Sambutan Hari Pekerja 2024 bertema 'Pekerja Kesuma Bangsa' di Pusat Konvensyen Antarabangsa Putrajaya (PICC), di sini semalam dan akan diperincikan dalam Belanjawan 2025 yang dijangka dibentangkan Oktober depan.

"Maka kita akan melaksanakan kenaikan mulai 1 Disember tahun ini, sebab saya sudah berjanji," kata Perdana Menteri sambil menambah, pelarasan gaji penjawat awam itu akan membolehkan peruntukan lebih RM10 bilion berikutan jumlah kenaikan yang besar dan terbaik.

Mengenai gaji minimum penjawat awam, Anwar berkata, jumlah pendapatan menyeluruh

paling minimum untuk kakitangan kerajaan ketika ini adalah RM1,765, yang disifatkan sebagai munasabah.

"Saya setuju jumlah diterima sebelum ini tidak munasabah. Oleh itu pada tahun ini, melalui Sistem Saraan Perkhidmatan Awam (SSPA), kita menggunakan kriteria dan ukuran baharu, iaitu pendapatan menyeluruh termasuk gaji dan elaun tetap mesti lebih RM2,000," katanya.

Namun, beliau mengingatkan penjawat awam yang rekod perkhidmatan mereka tidak membanggakan, tidak mempamerkan prestasi dan memberi tumpuan sebaiknya, pemalas dan sering lewat datang kerja tidak layak diberi ganjaran itu.

Dalam perkembangan berkaitan, Perdana Menteri berkata, kerajaan Sabah dan Sarawak bersejajar melakukan pindaan terhadap Ordinan Buruh Sabah (Or-

dinan Cap 67) dan Sarawak (Ordinan Bab 76) untuk diselaraskan dengan Akta Kerja 1955 yang terpakai di Semenanjung.

## Kepentingan pekerja

Beliau memaklumkan, Rang Undang-Undang (RUU) Ordinan Buruh Sabah (Pindaan) 2024 dan RUU Ordinan Buruh Sarawak dijadual dibentangkan pada sidang Parlimen akan datang.

"Jadi, akan nampak dari segi kepentingan pekerja, di Semenanjung, Sabah dan Sarawak dalam satu garisan yang sama. Ini termasuk umpamanya dari segi cuti bersalin, cuti paterniti, peruntukan aduan diskriminasi, perlindungan daripada gangguan seksual dan peruntukan mengenai aduan.

"Saya ucapkan terima kasih kepada kerajaan Sabah dan Sarawak kerana bersetuju untuk membuat pindaan ke atas ordi-

nan ini bagi diselaraskan dengan Akta Kerja 1955 yang terpakai di Semenanjung," katanya.

Anwar turut mengajak golongan pekerja bangkit dan melawan mana-mana pihak yang sengaja cuba melaga-lagakan dan merendahkan darjat sesiapa saja seperti menghina kaum, agama dan menafikan hak rakyat.

"Saya mohon semua, hentikan kalau ada suara cuba melaga-lagakan kita, merendahkan darjat sesiapa. Saudara bangkit dan melawan dengan sepenuh kekuatan, jangan sesekali melayan sifat menghina mana-mana kaum, agama atau menafikan hak mereka. Itulah bibit yang memecahkan hubungan kita," katanya.

Mengulas pengumuman Perdana Menteri berkaitan kenaikan gaji itu, Jurucakap Kerajaan Perpaduan yang juga Menteri Komunikasi, Fahmi Fadzil, memberi-

tahu perincian mengenainya akan dibentangkan dalam Belanjawan 2025 yang dijangka Oktober depan.

"Pengumuman Perdana Menteri pada hari ini (semalam) amat-amat positif. Saya percaya inilah yang diperjuangkan golongan pekerja dan kita seharusnya menyambut baik usaha ini," katanya kepada pemberita selepas menghadiri sambutan berkenaan.

Katanya, kenaikan itu hanya boleh berlaku susulan pengurusan dan tatakelola yang lebih baik diamalkan Kerajaan Perpaduan, terutamanya dalam usaha melawan rasuah.

"Perdana Menteri menjemput semua 16.5 juta pekerja di Malaysia untuk bersama dalam perjuangan membanteras rasuah kerana duit yang dapat diselamatkan itu seharusnya dipulangkan kepada rakyat," katanya.



Anwar bersama timbalannya, Datuk Seri Dr Ahmad Zahid Hamidi (empat dari kiri) dan Datuk Seri Fadillah Yusof (empat dari kanan) pada sambutan Hari Pekerja 2024 di PICC, semalam. Turut hadir, Menteri Sumber Manusia, Steven Sim Chee Keong (tiga dari kiri) dan Ketua Setiausaha Negara, Tan Sri Mohd Zuki Ali (tiga dari kanan).  
(Foto Asyraf Hamzah/BH)